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ZÁŘÍ 
 

 
 

 

1.září 
Šestnáctý ročník oblíbené mezinárodní výstavy dětských 

prací v oboru kresby a grafiky Krásná jako kvítka začal ve 

výstavní síni KDLJ. Jeho letošním tématem je Tajemství 

a záhady našeho světa. Do soutěže bylo přihlášeno 

2 416 obrazů z 241 převážně školních zařízení. 11 obrazů je 

od mladých výtvarníků z Běloruska, 45 z Litvy, 48 z Polska, 

35 z Rumunska, 10 z Ruska, 104 ze Slovenska, 8 ze Srbska, 

14 z Ukrajiny a samozřejmě největší zastoupení mají 

výtvarníci z Čech a Moravy, kdy se sešlo 2 141 jejich děl.  

 

1. září 
Základní umělecká škola Bohuslava Martinů slaví 50. výročí 

svého založení. 

Před padesáti lety, 1. září 1956, tedy necelý rok po vzniku 

Havířova, byla zahájena výuka v nově založené základní 

hudební škole. Měla 78 žáků, čtyři učitele a dvě učebny. Její 

začátky byly velmi skromné. Škola neměla samostatnou 

budovu a vyučovalo se v provizorních podmínkách ve dvou 

  

 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

 

 
 

● Pro návštěvníky výstavy 

vybrala porota 340 nej-

lepších obrazů. Sto 

osmdesát čtyři jich zdobí 
výstavní síň Viléma 

Wünscheho, osmdesát dva 

Městskou knihovnu v Šrám-
kově ulici a sedmdesát čtyři 

ZŠ Frýdeckou, která je 

hlavním organizátorem 
soutěže. 

 

 

 
 

 

 
 

 

 



 

Kronika města Havířova 

str.č. 2/21 

místnostech, které zapůjčily osmileté školy. Později byly 

škole přiděleny místnosti ve dvou budovách v ulici Na 

Schodech. V letech 1956 a 1957 tvořili učitelský kolektiv 

Drahomíra Kuchtová, Jindra Gříbková, Jan Pastrňák, Jarmila 

Skýpalová, Danuše Kluková a Evžen Kutal. Zájem 

o hudební vzdělání byl velký, v roce 1958/1959 dosáhl počet 

žáků 223.V roce 1964 obdržela škola prostory v Sadové 

ulici, kde byl zřízen i koncertní sál. V roce 1990 dochází ke 

změně názvu na Základní uměleckou školu a na výuku 

dochází 1400 žáků. Ve stejném roce dochází k rozdělení 

školy. Přibližně polovina žáků a také pedagogů přechází na 

nově vzniklou ZUŠ v ulici Jaroslava Vrchlického. 26. října 

1990 byl škole propůjčen čestný název Základní umělecká 

škola Bohuslava Martinů. První výměnné pobyty žáků 

s partnerským městem Harlow se uskutečnily v roce 1993 

a o deset let později se škola zapojila do mezinárodního 

vzdělávacího projektu Sokrates. Dnes má ZUŠ Bohuslava 

Martinů čtyři obory, hudební, taneční, výtvarný a literárně 

dramatický s kapacitou tisíc sto míst. O výuku se stará 

padesátičlenný kvalifikovaný pedagogický sbor. Ředitelkou 

je akademická malířka Dagmar Štefková. Koncerty, výstavy 

výtvarných prací a taneční akademie výrazně obohacují 

kulturní dění v Havířově. 

 

 
Každé dítě si ve Sluníčku může najít tu svoji oblíbenou hračku. 

 

1.září 
Se zahájením školního roku bylo v Základní škole 

M. Pujmanové v Havířově – Šumbarku otevřeno Mateřské 

a rodinné centrum Sluníčko. Slavnostního otevření se 

zúčastnila také primátorka města Milada Halíková. 

Centrum je určeno především maminkám na mateřské 

dovolené, které mají děti do 6 let věku. Mají tak možnost 

setkávat se s jinými maminkami a probírat společná témata. 

 

 

 

 
 

 

 

● ● ● 
Od začátku nového školního 

roku musí nosit studenti 

prvních ročníků na 

Hotelové škole a Obchodní 
a podnikatelské akademii 

školní uniformy. Je to 

reakce na současný módní 
trend, ale taky na poža-

davky žáků a rodičů. Školní 

uniformy omezí soutěživost 
žáků v uplatňování módních 

novinek, smývají rostoucí 

sociální rozdíly a v nepos-

lední řadě upevňují pocit 
sounáležitosti žáků se 

školou.  Prozatím museli 

chodit žáci ve společenském 
oblečení, což souvisí 

s jejich přípravou na budou-

cí povolání. Uniformy jsou 
zavedeny jen pro žáky 

prvních ročníků, takže 

jednotně oblečení budou 

všichni žáci na celé střední 
škole nejdříve za čtyři roky. 

S jednotným oblečením jsou 

studenti většinou spokojení 
a veřejnosti se líbí. 
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Samozřejmě, že jsou pro ně připraveny i speciální 

přednášky, které se týkají výchovy a péče o dítě. Vítáni však 

jsou i tatínkové, babičky a dědečkové, kteří se mnohdy ve 

volném čase o malé děti starají. Dětem zde slouží herna, 

připraveny jsou nejrůznější kroužky. Maminky mohou 

využívat také službu hlídání dětí. 

 

 
Maminky se MC scházejí, předávají si zkušenosti a také mají 
možnost se zde dále vzdělávat. 
 

1. září 
Další slavnost se v tento den konala na havířovském nábřeží. 

Zde byly otevřeny ayurvédské a orientální lázně Ganesh 

Spa. V malém domečku těsně pod ulicí Na nábřeží je 

otevřela MUDr. Jana Alešová,  která se kromě své 

gynekologické a porodnické praxe již léta věnuje tradiční 

indické holistické medicíně. Tu poznala při svých cestách po 

Indii, kterou má velmi ráda.  Říká o ní, že je to země 

kontrastů. Na jedné straně tady dbají na tuto očistu těla, tedy 

duševní, na druhé straně vidíte, v jaké nouzi tam lidé žijí. 

Ovšem denně se při pracovním shonu setkává s hlubokou 

moudrostí, která je ukryta v ajurvédském filosoficko – 

medicínském přístupu k člověku. Naše medicína si člověka 

doslova rozřezala na jednotlivé části, kdežto tato původní 

indická se dívá na člověka komplexně a snaží se dojít na 

místo začátku problému a vyjít na novou, správnou cestu. 

Myšlenka založit regeneračně relaxační lázně se rodila 

dlouho. Nakonec lékařka absolvovala kurzy ajurvédy přímo 

v Jiva institutu v hlavním městě Indie v Dillí. Ve spolupráci 

s malajským provozovatelem ajurvédských lázní vzniklo 

překrásné malé sanatorium i v Havířově. 

 

 

 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

 

 
 

 

● Ganesh je jeden 

z nejvýznamnějších hindui-

stických bohů, který je 

uctíván pro své vlastnosti, 
neboť reprezentuje ideál 

rovnováhy, síly, laskavosti 

a krásy. Přináší radost 

a štěstí do života, je bohem 
dobrých začátků. 

Ajurvédské a orientální pro-

cedury umožní zájemcům, 
aby se cítili lépe, prožijí 

duševní uvolnění, zahnání 

stresu, napětí a úzkosti. 
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MUDr. Alešová s klientkou při olejové kůře. 
 

 

 
 

4. září 
Školáky opět vítají po prázdninách otevřené školy. 

V Životicích můžou kantoři malé školy jásat, protože kvůli 

zvýšenému počtu žáků museli přidat třídu. Tu vybudovali ze 

služebního bytu. Do první třídy se zde přihlásilo 19 dětí a to 

už stačí na samostatnou třídu. Celkem bude letos do 

životické školy docházet 51 dětí, a to nejen z nejbližšího 

okolí. Rodiče si tuto školu vybírají právě proto, že je dětem 

věnována vyšší pozornost učitelů. 

Oproti tomu ve školce s polským jazykem vyučovacím dětí 

ubylo, a tak byla školka přestěhována do budovy školy, čímž 

se sníží náklady na provoz dvou objektů. Každým rokem se 

počet žáků ZŠ s polským jazykem vyučovacím snižuje 

v průměru o dva žáky, některé třídy nižšího stupně jsou 

spojené. 
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Paní primátorka Milada Halíková přivítala malými dárky prvňáčky 
v ZŠ Gen. Svobody. Otevírají se zde tři první třídy pro více než šest 
desítek dětí. Celkově by zde mělo začít výuku 666 dětí.  
 

 
Náměstek primátorky Martin Balšán popřál samé jedničky 
prvňáčkům v ZŠ Gorkého. 
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● Školní kuchyně ZŠ Gen. Svobody prošla během léta 

rozsáhlou rekonstrukcí. Současně byla zateplena budova 

jídelny a vyměněna okna. Nyní se zde bude vařit ve zcela 

nových podmínkách, které splňují nejpřísnější hygienické 

normy.  

 

 
 

 
Nová výdejna jídel.... 
 

 
... a veselá jídelna s novými  plastovými okny. 
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5. září 
V domě na ulici Kosmonautů se v bytě šestaosmdesátileté 

ženy usadili přes noc nezvaní hosté – početné hejno 

netopýrů. Přivolaní strážníci většinu netopýrů z bytu vyhnali 

oknem, ostatní pochytali a také vypustili do přírody. 

V těchto dnech zřejmě přes Havířov táhli netopýři. Město je 

již tradičně na jejich trase, kdy opouští své letní příbytky 

a hledají si místa na přezimování. V loňském roce se také 

staly podobné případy, kdy po návratu z dovolené majitelé 

zjistili, že netopýři obsadili byt přes otevřené okno. 

 

5. září 
V Galerii Maryčka byla za velkého zájmu slavnostně 

zahájena výstava keramických a textilních prací havířovské 

výtvarnice Moniky Výrostkové. Vystaveno bylo více než 

sedmdesát exponátů, například užitná keramika – hrnky, 

talíře, vázy a různé nádobí, keramické šperky a ozdoby 

z textilu. Autorčin rukopis je velice čistý, jednoduchý, někdy 

až geometrický. Vystavená díla vynikají svou jednoduchou 

krásou a dokonalým provedením. Šestatřicetiletá Monika 

Výrostková je absolventkou Vysoké školy strojní a textilní 

v Liberci a ostravské Lidové konzervatoře. 

 

8. září 
Vernisáž výstavy Krásná jako kvítka spojená s oceněním 

nejlepších prací proběhla ve Výstavní síni Viléma 

Wünscheho. K ocenění porota vybrala celkem dvacet pět 

výtvarných děl. Hlavním kritériem bylo přitom zvládnutí 

výtvarné techniky a kompozice obrázku, ale také uplatnění 

fantazie, hravosti a poetičnosti námětu. Výstavní síň byla 

plná princezen, tajemných hradů, draků a jiných 

pohádkových postav. Patronem letošní výstavy se stal muž 

nad jiné povolaný, odborník přes záhady a tajemno, 

spisovatel, cestovatel a scénárista Arnošt Vašíček. 

 

 
Arnošt Vašíček předává cenu Tereze Kabelkové. 
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Vítězi jednotlivých kategorií se stali: (MŠ, děti do 6 let) 

Ester Kasalová, Spektrum – Stanice mladých techniků 

Havířov, (7 až 8 roků) Pavlína Tomiczková, ZŠ Třanovice, 

(9 až 10 let) Filip Szmek, ZŠ a MŠ Kaštanová Třinec, (11 až 

12 let) Zuzana Hurčíková, ZŠ Okružná Michalovce – 

Slovensko, (13 až 15 let) Zdeněk Štokman, Arcibiskupské 

gymnázium Kroměříž. Cenu města Havířova získala Tereza 

Kabelková ze ZŠ Mládežnická Havířov. Za pedagogické 

vedení byl oceněn Miroslav Capovčák ze ZŠ Okružná 

Michalovce. Zvláštní ceny obdrželi Ondra Zrník a Jan Maniš 

ZŠ a MŠ Turkmenská Vsetín. 

 

 
Cenu města Havířova získala Tereza Kabelková ze ZŠ Mládežnická. 
 

8. září 
V předvečer oslav Dne horníků byli v areálu Hornického 

muzea OKD v Ostravě – Petřkovicích vyznamenáni bánští 

záchranáři za zásahy při důlních nehodách. Záchranářské 

záslužné kříže v bronzové, stříbrné a zlaté barvě předával 

předseda Českého báňského úřadu Roman Makarius. Mezi 

dvaceti osmi báňskými záchranáři byli Miroslav Konečný, 

Antonín Hradil, Karol Virag, Jiří Lokaj, Jiří Valkovič 

a Jaroslav Minka z Havířova. 

 

 

 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

● Záslužné kříže jsou 

nejvyšším záchranářským 

vyznamenáním, které je 
udělováno každoročně od 

roku 1997, a do letošního 

roku jím bylo vyznamenáno 

223 báňských záchranářů. 
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8. – 10. září 
Tradičním třídenním Havířovským hornickým slavnostem 

letos obzvlášť přálo počasí. Bylo sice trochu chladněji, ale 

nepršelo. Městskému kulturnímu středisku se podařilo 

vytvořit bohatý program pro všechny generace. Během tří 

dnů se na slavnosti přišlo podívat více než 25 tisíc lidí a díky 

této skvělé návštěvě se dobře hrálo i vystupujícím umělcům. 

Páteční program gradoval muzikou kapel Vypsaná Fixa 

a stále hodně populární Mňága a Žďorp. V sobotu po 

vydařeném vystoupení Čechomoru doslova elektrizovali 

zaplněný trávník ragbyového hřiště stále vynikající Slade. 

Bylo neuvěřitelné, kolik energie v sobě tato britská kapela 

stále má. Mnozí z mladší generace netušili o jakou kapelu se 

jedná, ale stačilo pár prvních tónů z jejich největších hitů, 

aby ji bezpečně poznali. V neděli si přišly na své hlavně 

fanynky vítěze druhé řady pěvecké soutěže Česko hledá 

SuperStar. Vlasta Horváth byl hlavním bodem posledního 

dne slavností, které se určitě hodně povedly. V programu 

slavností dostali svůj prostor také žáci městských 

uměleckých škol, sportovních a tanečních klubů. 
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Hornické slavnosti zahájili (zleva) primátorka města Milada 
Halíková, její náměstci Martin Balšán a Svatopluk Novák, manželka 
premiéra Pavlína Topolánková, ředitelka MKS Yvona Dlábková 
a náměstek primátorky Eduard Heczko. 
 

 
Program slavností potěšil všechny generace diváků. 
 

15. září 
Humanitární organizace ADRA ve spolupráci s Městským 

kulturním střediskem Havířov uspořádala výstavu Doma je 

doma, aneb Kam patřím. Expozice ve foyer KDPB je 

přehlídkou vítězných výtvarných prací z mezinárodní 

soutěže stejného jména. Celkově bylo do soutěže zasláno 

1380 obrázků z celé republiky. Na výstavě jsou k vidění 

nejen obrázky domovů českých dětí, ale také výtvarné 

ztvárnění domovů dětí z Thajska, Pákistánu, Srí Lanky, 

Kambodže a Bangladéše. Děti ze všech koutů světa si 

pomocí barviček vyprávějí o své kultuře, prostředí, 

radostech a trápeních. Organizátoři výstavy vystavenými 

obrázky připomněli, jak je důležité pro každého člověka, 

a zejména pro děti, mít domov a někam patřit a upozornili 

také na děti a země, kde slovo domov není takovou 
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samozřejmostí. 

 

● Před deseti lety, v září 1996, bylo ve městě otevřeno 

Městské informační centrum. Na Dlouhé třídě 17 vzniklo za 

podpory tehdejšího ředitele knihovny Martina Vaňka 

moderní servisní místo, které poskytuje širokou škálu 

informací a dalších služeb v oblasti kultury, sportu, 

společenského života, cestovního ruchu a turistiky. 

Havířovské centrum patřilo k prvním na severu Moravy 

a jeho počátky byly velice skromné. Sice bylo vybaveno 

třemi počítači a připojením na internet, ale scházelo to 

podstatné, informační databáze. Tu museli pracovníci co 

nejrychleji začít budovat a průběžně aktualizovat. V průběhu 

uplynulých let se informační centrum postupně 

modernizovalo. Nyní zde je možné získat nejrůznější 

informace a údaje nejen o Havířovu a jeho okolí, ale také 

celostátního charakteru. Prodávají se suvenýry a publikace 

s tematikou města, mapy, vstupenky na kulturní, 

společenské a sportovní akce, jízdenky pro ostravskou 

MHD, pohlednice, jízdní řády a řada dalších zajímavostí.  

 

 
 

18. září 
Velká tragédie se odehrála na zasedání havířovského 

zastupitelstva ve Společenském domě. Bývalý ředitel 

havířovských technických služeb osmačtyřicetiletý Pavel 

Slíva přišel do sálu, kde zasedalo zastupitelstvo, krátce po 

poledni. Chvíli na to sledoval do zákulisí dvaatřicetiletého 

ekonomického náměstka primátorky Martina Balšána, který 

tam telefonoval se svou manželkou. Slíva proti němu vypálil 

z pistole tři rány, dvě do hrudníku a třetí do hlavy. Hned na 

to obrátil zbraň proti sobě a střelil se do hlavy. I když na 

jednání byl přítomen primář interny Pavel Vávra a lékařky 

Věčeřová a Heroková, kteří se pokoušeli oba muže 

zachránit, jejich zranění byla taková, že neměli šanci přežít. 

Později se všichni dozvěděli, že první obětí byla advokátka 

 

 

● Nyní, po odchodu 

vedoucího centra Rudolfa 

Pytlíka na místo zástupce 

ředitelky Městské knihovny, 
se o uspokojení zákazníků, 

kterých je denně kolem 

osmdesáti, stará vedoucí 
střediska Jana Doleželová 

se svými spolupracovnicemi 

Magdalénou Baldíkovou 

a Ivanou Galajdovou. 
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technických služeb pětapadesátiletá Ivana Kabzanová, 

kterou Slíva zastřelil dopoledne v její kanceláři v Ostravě. 

Zřejmě jen shodou náhod unikl smrti předseda 

představenstva Technických služeb Havířov Vojtěch Kozák, 

po němž se Slíva při zasedání zastupitelstva sháněl a se 

kterým měl vyhrocený vztah. Vojtěch Kozák z jednání 

odešel k lékaři pro bolest zubů.  

 

 
Havířovská radní Jarmila Světlíková je zdrcena tragédií, která se 
odehrála na zasedání zastupitelstva. 
 

Co této tragické události předcházelo? Dlouholetý spor 

o balík akcií Technických služeb Havířov. Pavel Slíva 

vlastnil, coby ředitel TS, celkem 750 prioritních akcií 

podniku. 520 jich získal při založení podniku, dalších 230 

pak v okamžiku, kdy se kvůli změně zákona musely 

zaměstnanecké akcie transformovat. Rozdíl mezi 

kmenovými a primárními akciemi spočívá v tom, že 

v případě kmenových akcií případná dividenda vyplacena 

být může a u prioritních akcií musí. Majitelé prioritních 

akcií tedy mají, pokud se podniku daří, jistý zisk, na druhou 

stranu ale nemají hlasovací právo na valné hromadě. 

Majitelé firem se prodejem prioritních akcií většinou snaží 

o větší motivaci manažerů, kteří jejich podniky vedou. 

Problém Pavla Slívy spočíval v tom, že když akcie v roce 

1997 dostal, podepsal jejich prodej pouze tehdejší primátor 

Zdeněk Pohl, bez vědomí a schválení ostatních zastupitelů, 

jak vyžaduje zákon o obcích. Tento krok měl v následujících 

jednáních se Slívou velmi vážnou roli, protože na tom 

právníci TS a později i havířovského magistrátu postavili 

svou obhajobu ve sporu s Pavlem Slívou, který se uznání 

vlastnictví 520 kusů akcií soudně domáhal. Právní zástupce 

Slívy Luděk Trna se vyjádřil, že až do roku 2002, kdy se po 

volbách změnilo vedení města, nikdo z magistrátu 

vlastnictví prioritních akcií nezpochybnil, k tomu došlo až 

po volbách. Do té doby dostával Slíva dividendy 
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z úspěšného podniku, který vedl. Po letech sporů loni v září 

odhlasovalo havířovské zastupitelstvo, že dá Pavlu Slívovi 

600 tisíc korun v rámci dohody o narovnání sporných práv. 

S částkou se Pavel Slíva podle svých slov smířil, chtěl ale 

i vyrovnání a úhradu nemalých nákladů za soudní spory, 

které s městem vedl. Ty totiž Havířov, v podobném sporu 

kvůli Havířovské teplárenské společnosti, zaplatil.  

 

 
Ředitel Městské policie Havířov B. Muras s primátorkou. 
 

Pokud by soudy daly Pavlu Slívovi za pravdu, mohl své 

akcie prodat za víc než šest milionů korun. Na částku 

12 291 korun totiž soudní znalec ohodnotil cenu jedné akcie 

v jiném sporu, který Slíva vedl s Technickými službami, a ty 

mu loni za bývalé zaměstnanecké akcie vyplatily 

2,85 milionu korun. Na zasedání zastupitelstva, při kterém 

došlo k osudové střelbě, se opět měla projednávat záležitost 

kolem akcií. Město stáhlo původní nabídku, tedy 600 tisíc 

korun, a návrh byl jen na 104 tisíce korun. To 

nezaregistrovali ani mnozí zastupitelé. Slíva však o sto čtyři 

tisícovém návrhu věděl a zřejmě to psychicky neunesl. Na 

druhé straně byla ve sporu radnice, která musí mít na mysli 

ochranu majetku města. Vražedné běsnění Pavla slívy je 

samozřejmě lidsky neomluvitelné, žádný spor se nedá řešit 

násilím nebo dokonce zbraní. To, co Slíva způsobil, je 

obrovská tragédie a okolnosti, které jej k tomu přivedly, ho 

nemohou ospravedlnit. Ovšem nelze si dělat na celou 

záležitost černobílý názor. Byl Slíva vyšinutý blázen, bestie, 

jak ho nazývaly média, nebo byl také obětí, která se 

nedokázala vyrovnat s tím, že jej změny na radnici 

připravily o majetek? 
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Primátorka v obležení novinářů. 
 

 

 

Martin Balšán 
 

náměstek primátorky pro ekonomiku a správu majetku 

 

syn, manžel, otec 

 

* 1.2.1974 

† 18.9.2006 
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Byly zveřejněny politické strany, které kandidují do 

komunálních voleb ve městě. Jsou to: Národní strana, 

KSČM, Dělnická strana, Česká strana národně socialistická, 

Strana zelených, Nezávislí, Nezávislí demokraté, KDU-

ČSL, Koalice SNK, Evropští demokraté a Coexistencia, 

ČSSD, ODS, Všeobecná občanská strana, Hnutí pro 

Havířov. 

 

Překvapením letošních komunálních voleb je kandidatura 

bývalého českotěšínského místostarosty Mariana Kuśe 

jednak do senátu, a také do zastupitelstva našeho města, kde 

má nyní Kuś trvalé bydliště. Do voleb jde tento kontroverzní 

politik z druhého místa v barvách Nezávislých demokratů 

Vladimíra Železného. Jeho kandidaturu plně podporuje 

havířovská pobočka Nezávislých demokratů a v jejím zájmu 

i v zájmu samotného Kuśe je, aby se mu podařilo prokázat, 

že všechna na něho vznesená obvinění byla proti němu 

vykonstruovaná a on své jméno očistí. Sám Kuś vyvrací 

spekulace o svém účelovém příchodu do Havířova tím, že to 

souvisí s jeho kandidaturou do Senátu. Podle vlastních slov 

kandiduje do zastupitelstva města proto, že je ideální, když 

člověk v daném místě, kde je senátorem, také žije, aby lépe 

poznal problémy, které zdejší lidi trápí a pomáhal je řešit. 

 

Na druhé místo kandidátky ČSSD byl nominován 

ekonomický náměstek primátorky Martin Balšán, který 

18. září zemřel na zastupitelstvu města násilnou smrtí. Přesto 

ovlivní nadcházející volby, protože zákon neumožňuje 

v tomto případě zemřelého kandidáta vyškrtnout 

z kandidátních listin. Zákon počítá jen s tím, když je 

kandidát z voleb odvolán nebo se vzdá sám. V takovém 

případě jsou o jeho neúčasti voliči informováni na vývěsce 

ve volebních místnostech. Podle zákona Balšán dále figuruje 

mezi kandidáty a zcela jistě získá hlasy voličů a mandát 

v nově zvoleném zastupitelstvu. Získá hlasy všech voličů, 

kteří budou volit stranu jako takovou a patrně se najdou 

i takoví, kteří mu dají preferenční hlasy jako vyjádření 

podpory. Sociální demokraté s Balšánem počítali opět na 

post ekonomického náměstka, na jeho místo pak bude muset 

nastoupit náhradník, který bude přijatelný i pro ostatní 

politické strany. 

 

19. září 
Primář porodního a gynekologického oddělení havířovské 

nemocnice Josef Pospíšil byl Okresním soudem v Havířově 

odsouzen k ročnímu vězení s dvouletým podmíněným 

odkladem. Podle obžaloby pětapadesátiletý primář Pospíšil 

loni v říjnu chyboval, když podcenil vyšetření 

dvaačtyřicetileté zkušené rodičky Nataši Pužové, kterou 

přivezla do nemocnice záchranka. Místo akutního porodu 

 

 

 

 
 

 

 
 

● ● ● 
Kandidátní listinu za KSČM 

vede současná primátorka 

a poslankyně Milada 
Halíková (nestraník za 

KSČM). Má velkou 

podporu voličů a ona sama 
nevylučuje, že by primá-

torskou funkci zastávala 

v případě volebního 
úspěchu souběžně s postem 

poslankyně. 
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císařským řezem ji nechal odvézt do porodnice v Karviné 

s odvoláním na to, že se havířovská porodnice maluje. 

Operační sály však byly volné. Dítě v matčině břiše převoz 

nepřežilo. Pochybení v postupu konstatovali i znalci 

z brněnské Masarykovy univerzity. Soud zakázal Pospíšilovi 

po dobu tří let pracovat jako porodník a gynekolog. 

Rozsudek není pravomocný, protože se Pospíšil proti jeho 

tvrdosti na místě odvolal. Vedení nemocnice zatím přesně 

neví, jak bude tuto situaci řešit, zatím počká do doby, než 

celou záležitost definitivně uzavře soud. 

 

21. září 
Soukromí lékaři, kteří mají své ordinace v pěti objektech, na 

které je vypsána soutěž, budou zřejmě v nejistotě až do 

prosince. Rada kraje totiž odložila prodej těchto zdravotních 

středisek. O soutěž byl nebývalý zájem, a to i z řad lékařů, 

kteří v budovách provozují svou praxi. Ve hře bylo dvě stě 

deset obálek a nabízené ceny v rozmezí od pěti až do 

třiadvaceti milionů korun za středisko. Po otevření obálek 

však výsledky nebyly zveřejněny a krajský úřad tak všechny 

účastníky pořádně napíná. 21. září na zasedání krajských 

zastupitelů demonstrovali havířovští lékaři s transparentem 

Rado, nenič havířovské zdravotnictví! Zachraň zdravotní 

střediska! O privatizaci rozhodni do voleb! Lékaři se tak 

snažili o rozhodnutí do voleb, protože v prosinci už voliči 

nebudou ovlivnitelní, a také o to, aby jim kraj přednostně 

nabídl střediska ke koupi.  

 

21. září 
Velice populární tuzemská kapela -123 minut se představila 

v rámci svého podzimního koncertního turné k desátému 

výročí od jejího založení svým příznivcům v klubu Stolárna. 

Během dvouhodinového vystoupení kapela předvedla 

jedinečnou kombinaci funky, blues, rocku i jazzu s příměsí 

etnické hudby a zcela zaslouženě se od plného sálu dočkala 

bouřlivého potlesku. 

 

22. září 
V prostorách havířovského zámku byli slavnostně 

imatrikulováni studenti, kteří se budou vzdělávat 

v hotelnictví a od tohoto roku i v oboru marketingová 

komunikace ve službách. Vysokoškolský institut byl otevřen 

díky spolupráci Vzdělávací akademie Havířov a Hotelové 

školy Praha. Minulý rok se přihlásilo 16 studentů a letos se 

tento počet ztrojnásobil a studentský slib složilo 48 studentů. 

V roční zkrácené formě studia mohou opět získat titul 

bakaláře. Příští rok chce škola nabídnout klasické tříleté 

denní a dálkové studium s návazností na magisterské 

vzdělání s titulem inženýr. 

 

 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 

● Podle náměstka hejtmana 

pro zdravotnictví Jiřího 

Veverky nemůže kraj jednat 
dřív, protože tento 

požadavek naráží na zákon 

o neziskových nemocnicích, 

který brání do doby vzniku 
těchto nemocnic jakkoliv 

nakládat s jejich majetkem. 
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Záběry ze slavnostní imatrikulace studentů hotelnictví 
a marketingové komunikace ve službách. 
 

 
 

 

22. září 
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Na náměstí Republiky se u příležitosti mezinárodního Dne 

bez aut prezentovaly místní organizace a školy. Děti si 

mohly vyzkoušet lezeckou síť nebo si zahrát velké živé 

Člověče nezlob se. Přesto, že akce nabádala k tomu, aby lidé 

nechali aspoň jeden den auto doma, lemovaly silnici 

u náměstí nekonečné kolony projíždějících automobilů, a to 

přesto, že mohl každý u příležitosti Dne bez aut cestovat 

autobusy MHD zadarmo. A téměř symbolicky se přímo 

u přechodu pro chodce stala dopravní nehoda, kdy 

osmdesátiletý řidič vrazil do odbočujícího autobusu. 

 

 
Na dopravním hřišti se učily základy bezpečné jízdy děti 
předškolního věku. 
 

 
Velké „Člověče nezlob se“ na náměstí bylo stále obsazené dětmi. 
 

Souběžnou akcí byl Běh Terryho Foxe. Posláním akce je 

dostat do povědomí veřejnosti prevenci rakoviny a podpořit 

zdravý životní styl. Letošní ročník byl asi rekordní, protože 

se jej zúčastnilo hromadně několik kompletních základních 

škol. Kromě dopoledních běhů se organizátoři rozhodli 

uspořádat starty i odpoledne, aby se ho mohli zúčastnit 

● V rámci těchto akcí byl 

připraven bohatý dopro-

vodný program, ale 

vzhledem k tragickým 

událostem, ke kterým došlo 
před čtyřmi dny na jednání 

zastupitelstva, byl program 

upraven. Zrušena byla 
veškerá hudební produkce 

a zábava. 
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i dospělí pracující Havířované. 

 

 
 

 
 

 

22. – 23. září 
Významné výročí, 50 let od svého založení, oslavil „horní 

gympl“ – Gymnázium Havířov - Podlesí. Ředitelství 

gymnázia spolu se sdružením rodičů a přátel školy u této 

příležitosti připravilo velkolepé oslavy. V odpoledních 

hodinách prvního dne oslav se uskutečnilo v sále KDLJ 

Slavnostní shromáždění s vystoupením hostů a divadelním 

představením žáků gymnázia. Přípravu kulatinové akademie 

si vzali pod svá křídla dva z absolventů školy – Honza Kroul 

a Jirka Gorby Jekl, který také program moderoval. Hlavním 

dnem oslav byla sobota, kdy od ranních hodin byla škola 

přístupná široké veřejnosti. Absolventi všech věkových 

kategorií zde mohli nalézt nejen svá stará maturitní tabla, ale 

i spousty dobových fotografií a další dokumenty týkající se 

školy od samých počátků její existence. Mnohé třídy využily 

oslav k uspořádání srazu své třídy právě na půdě školy, a tak 

 

 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

 

 
 

 

 

 
 

 

 
 

 

 
 

● Všichni profesoři, 

absolventi, studenti a přá-

telé školy si oslavy velice 

užili a také se shodli na tom, 
že největší radost jim 

udělalo setkání s přáteli 

a vzpomínání na téměř 
bezstarostná studentská léta. 

Jako upomínku na to 

šťastné období si každý 

odnesl Almanach, který 
gymnázium při této 

příležitosti vydalo a v němž 

jsou otištěny vybrané 
příspěvky absolventů. 
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se zde setkávaly celé generace absolventů. Pro účastníky 

oslav bylo na nádvoří zajištěno bohaté občerstvení 

a v přilehlé tělocvičně hrála hudba k tanci.  

 

25. září 

 
 

Přesně týden po násilné smrti se pozůstalí, zástupci města 

a přátelé naposledy rozloučili s ekonomickým náměstkem 

primátorky Martinem Balšánem. Na poslední cestu 

dvaatřicetiletému komunálnímu politikovi zněly jeho 

oblíbené písně. Smuteční síň v Těrlicku byla zcela zaplněná, 

mnozí hosté zůstali stát venku. Čest jeho památce vyjádřili 

za všechny primátorka Milada Halíková, místopředseda 

sněmovny Lubomír Zaorálek a ve jménu rodiny havířovská 

radní Jarmila Světlíková. Na pohřeb přijely delegace 

spřátelených měst z Polska a Chorvatska. 

 

26. září 
V areálu Základní umělecké školy Bohuslava Martinů byl 

slavnostně zahájen VI. ročník sochařského sympozia Lípa 

Havířov 2006. Dosavadní bohatou sbírku dřevěných plastik 

v zahradě školy rozšířilo dílo Milana Březiny s názvem 

Kytice a socha Hermafrodit mladé pražské výtvarnice 

Moniky Havlíčkové. Obě plastiky jsou z lipového dřeva. 

Pořádání sympozia je pro žáky školy určitě přínosem, 

protože můžou zblízka srovnávat různé výtvarné techniky 

a díla jsou pro ně inspirací. 

 

30. září 
Tradiční podzimní soutěž v požárním útoku pořádal Sbor 

dobrovolných hasičů Havířov – Město. Na startu se sešlo 

celkem devět mužských týmů a jedno domácí ženské 

družstvo. Ženy neměly jako jediné družstvo v soutěži 

konkurenci, takže vítězství měly jisté, ale našim dvěma 

mužským týmům se i přes velké úsilí nedařilo a skončili na 
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pátém a sedmém místě. Vítězné trofeje si nakonec odvezli 

hasiči z Karviné – Ráje, druzí byli dobráci z jednotky Orlová 

– Město a třetí Marklovice. 

 

 

SPORT 
 

● Ve velmi silné konkurenci ze šesti zemí se dokázaly naše 

mažoretky Kala MKS Havířov pod vedením Kamily 

Charvátové na Mistrovství Evropy v mažoretkovém sportu 

v polském městě Opole prosadit mezi ty nejlepší. Největšími 

rivalkami našich reprezentantek byly tradičně vynikající 

Slovenky. První nejcennější kov získala pro havířovskou 

výpravu seniorská miniformace ve složení Petra Ryšková, 

Sandra Kotlářová, Veronika Motyková, Kateřina Julinová, 

Michaela Bradová, Barbora Bradová a Lucie Bezdíčková. 

Druhé zlato vybojovala skupina kadetek mimi Kala Adéla 

Muchová, Michaela Poláková, Jana Mikulová, Lenka 

Charvátová, Kristýna Bezecná, Radka Bezdíčková, Nela 

Kubacká, Kamila Revendová, Klára Koutníková, Michaela 

Nogolová, Adéla Pěničková, Lucie Vicherková, Lenka 

Nogolová, Aneta Ševěčková, Nikol Ponczová, Aneta 

Miczková, Kristýna Matuščinová, Simona Vrbová a Aneta 

Nevrlá. Další medaile, tentokrát stříbrná, putovala do 

Havířova zásluhou miniformace juniorek. Ta nastoupila ve 

složení Pavla Charvátová, Radka Klimková, Magdalena 

Fusková, Kateřina Slováčková, Veronika Vostrá, Karolína 

Tomášová a Markéta Šulejová. Vicemistryní Evropy se stala 

také Lenka Charvátová, která uspěla při sóloformaci mezi 

kadetkami. Juniorky mini Kala obsadily 5. místo a seniorky 

Kala 4. místo. Na závodech se sešla rekordní účast. Ve 

skupinách se střetlo 55 souborů s hůlkou a 42 s třásněmi. 

V sóloformacích se o titul ucházelo celkem 241 závodnic. 

To je obrovská konkurence, ve které byly naše mažoretky 

tak úspěšné. 

 

 

 

 

 

 

 

● ● ● 
Atlet Slavie Havířov Pavel 

Maslák dosáhl na mist-
rovství ČR žactva 

v Karlových Varech vynika-

jícího úspěchu. V obrovské 
konkurenci dokázal vyhrát 

titul v běhu na 300 metrů. 

Svou suverenitu potvrdil 

ještě bronzem na 200 metrů 
překážek. Díky těmto výs-

ledkům byl dokonce Maslák 

vyhlášen nejlepším atletem 
celého mistrovství. 

● ● ● 
Žáci osmých tříd HC 

Havířov Panthers dokázali 

vyhrát silně obsazený velký 
mezinárodní turnaj na 

Slovensku O pohár 

primátora Liptovského 
Mikuláše. Sezonu tak 

odstartovali před zahájením 

mistrovských zápasů vel-

kým úspěchem. Účastníky 
turnaje byli mladí hokejisté 

z Liptovského Mikuláše, 

Košic, Topolčan, Nowy 
Targ (Polsko), Salzburgu 

a Kanady. 
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